
Gemeenten willen
‘plafond’ jeugdzorg
AREND VAN WIJNGAARDEN

GRONINGEN Steeds meer jongeren
in Groningen krijgen jeugdzorg. De
kosten lopen daardoor uit de hand.
Gemeenten overwegen ‘budgetpla-
fonds’ in te stellen.

De kosten voor de jeugdzorg vallen
in de Groningse gemeenten dit jaar
39 miljoen euro hoger uit dan be-
groot, is op dit moment de verwach-
ting. Vorig jaar was de overschrij-
ding ook al bijna 30 miljoen euro.
Om de kosten in te perken gaan de
gemeenten onderzoeken of ze zorg-
instellingen aan een maximumbe-
drag kunnen binden. Daardoor kun-
nen wachtlijsten ontstaan.

Dat maakte wethouder Johan
Hamster van Stadskanaal gister-
middag bekend namens de geza-
menlijke Groningse gemeenten die
samenwerken in de RIGG, Regionale
Inkooporganisatie Groninger Ge-
meenten.

,,We hebben vorig jaar zwaar in-
gezet op acties om de stijging van
kosten in de jeugdzorg te beteuge-

len’’, zei Hamster. ,,Toch blijven de
kosten stijgen en gaan ze ook dit
jaar nog verder omhoog.’’

De hogere kosten komen doordat
meer jongeren een vorm van zorg
krijgen. Inmiddels ontvangt één op
acht jongeren in de provincie Gro-
ningen jeugdzorg. Dat zijn bij elkaar
15.300 jongeren. Een deel daarvan
krijgt meerdere vormen van hulp.
Dit is overigens nog los van de puur
medische zorg, die vergoed wordt
via de zorgverzekeringen.

De provincie Groningen is hierin
niet uniek, er zijn veel gemeenten in
het land die veel meer jeugdzorg
verlenen dan van tevoren was ver-
wacht. Het heeft te maken met de
overheveling van deze vorm van

zorg van het Rijk naar de gemeenten
in 2015. De verwachting was dat het
beter zou werken om de zorg ‘dich-
ter bij de burger’ te organiseren.

De gemeenten in Groningen krij-
gen dit jaar in totaal 158,5 miljoen
euro van het Rijk voor de Jeugdzorg.
Dat is al 10 miljoen euro meer dan
vorig jaar. Toch moet er dringend
geld bij, vindt Hamster. Anders
moeten de gemeenten bezuinigen
op andere posten. ,,De minister
blijft maar niet compenseren voor
de stijging van het aantal jeugdigen
met hulp’’, klaagt hij.

Een van de manieren om de kos-
ten te beteugelen is het invoeren
van zogenoemde budgetplafonds
voor jeugdzorginstellingen. De
zorgverzekeraars werken ook al ja-
ren met budgetplafonds: ze maken
van tevoren afspraken met instel-
lingen over wat ze gaan uitgeven.

De Groninger gemeenten gaan
dit jaar onderzoeken of ze zulke
budgetplafonds in kunnen stellen.
,,,Maar ieder kind moet wel de hulp
krijgen die het nodig heeft, dat blijft
het uitgangspunt’’, zegt Hamster.

‘Ieder kind moet
wel de hulp
krijgen die
het nodig heeft’


